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SE JUDECÃ
LUMEA
LA GREU
250
de dosare

Marţi, la Palatul de Justiţie din Galaţi
au fost fix 250 de procese. Cu 11 mai
puţine decât luni. Dintre acestea, 161
au avut ca obiect conflicte de natură
civilă, iar 89 au fost penale. Mai bine de
jumătate dintre dosare, respectiv 129,
au fost instrumentate la Judecătorie, în
sălile 1 şi 6.

ÎNCEPE FESTIVALUL
“GULLIVER”

aptul  că o duzină de oameni cu scaun la cap şi-au propus să
se lupte pentru primul scaun al ţării nu poate fi comparat cu
nimic. Suntem care va să zică un  popor productiv, cu oameni

apţi să-şi asume sarcini uriaşe şi pentru care nici lecţia lui nea Nicu,
nici cea a lui Iliescu nu face doi bani. Despre Constantinescu nu mai
spun nimic. În condiţiile actuale, se poate spune chiar că toţi cei de
mai sus au predat cam aceeaşi lecţie, după rezultatul obţinut…

Aliniaţi deja confortabil la startul competiţiei, cei 12 au - dacă iei
lucrurile democratic şi legal în considerare - exact atâtea şanse câţi
sunt. Pentru că fiecare concurează, precum atleţii de la olimpiade, pe
culoarul propriu. Cu „lărgimea” acestui culoar sunt oarece probleme,
metaforic vorbind, pentru că în fapt este vorba despre starea
materială a fiecăruia şi de sprijinul de care se bucură fiecare din
partea unui partid, a unor sindicate, asociaţii, fundaţii sau, pur şi
simplu, familii… În fine, eforturile devin deja vizibile şi încrederea
candidaţilor din ce în ce mai mare. Pe ce se bazează? Pe faptul că
bat ţara în lung şi în lat - vedeţi că şi la Galaţi au ajuns deja mulţi dintre
ei, întâmpinaţi cu interes de măcar câteva sute sau numai zeci de
alegători, ceea ce dovedeşte că oamenii sunt interesaţi de oferta
oricui, că vor să cântărească, să gândească, să cearnă prin propria
sită promisiunile candidaţilor. Pe de altă parte, fiecare dintre cei ce se
oferă pe tavă românilor, cu propuneri mai mult sau mai puţin credibile
şi cu surle şi trâmbiţe diferite ca sonoritate, ştiu foarte bine că turul
întâi le aparţine tuturor.

Vremea
preºedinþilor

(Continuare în pag. a 2-a)

Cea de-a
XII-a ediþie
a Festivalului
Naþional
de Marionete
“Gulliver”
începe astãzi
ºi se va
încheia
duminicã,
21 noiembrie.

CÂºTIGÃTORII concursului
"Provocarea este în bucãtãrie!"

Doamna Maria
Bidana (53 de
ani) este
câºtigãtoarea
bucãtãriei de 20
de milioane de
lei oferite de
„Viaþa liberã ºi
firma Pal Expert.
Câºtigãtoarea l-a
delegat pe soþul
ei, domnul
Constantin
Bidana (55 de
ani)

ÞIGLINA II - CARTIERUL
VERDE

Un dualism cu...
trei dimensiuni:
PUR, PSD ºi D.A
n Dan Voiculescu recunoaºte cã Galaþiul este unic în þarã, dar nu e o frânã...

PREGÃTIRI
de iarnã
pe toate
fronturile

DOUÃ
extrageri,
douã buletine

Avertisment
Se anunþã precipitaþii
abudente, inclusiv
sub formã de lapoviþã
ºi ninsoare
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SERBÃRILE
GALAÞIULUI,
condiþionate
de alegeri

TREI
INCENDII
Noapte albã
la pompieri

FORMULÃ
completã
pentru BEC

AGENDA
electoralã

C. CRÂNGAN

Un pensionar
a gãsit doi
strãini
instalaþi în
locuinþa sa

Cine pleacă la plimbare,
îşi pierde casa. Aşa s-ar
putea rezuma povestea
unui pensionar gălăţean
care a plecat la sora lui
pentru că era bolnav şi nu
avea cine să-l îngrijească,
iar când s-a întors, după
trei săptămâni, a găsit uşa
apartamentului schimbată,
iar în casă doi străini care
pretindeau că locuinţa le
aparţine. Totul pare rupt din
Dosarele X. Povestea este
însă cât se poate de
adevărată.

VARIA P.
5



Nr. 4567
Miercuri,

17 noiembrie 2004 6

Biserica
aºteaptã
sã fie
pictatã

Cele mai multe dintre problemele
cartierului le poţi afla stând de vorbă
cu locuitorii săi.

Constanţa Poede: “Ţiglina II are
nevoie de o piaţă de legume şi fructe.
De asemenea, avem nevoie de
magazine unde să se vindă carne şi
lactate. Este greu să străbaţi tot
cartierul ca să mergi să-ţi faci
cumpărăturile tocmai în zona Turist
sau Ţiglina I. Mă mai nemulţumeşte şi
faptul că au fost săpate şanţuri peste

tot, iar când au fost acoperite, nu s-a
mai asfaltat locul. S-a umplut toată
strada de noroi. Cine răspunde de
lucrul acesta? De ce să fim nevoiţi să
mergem prin noroaie într-unul dintre
cartierele selecte ale oraşului? O altă
problemă este legată de casa mor-
tuară care e amplasată chiar în
complexul alimentar, chiar lângă o
brutărie. Pe lângă aceasta, sunt situaţii
în care oamenii rămân să-şi prive-
gheze mortul toată noaptea, beau, fac
gălăgie. Nici nu poţi să le spui nimic.”

Livia Palade: “Locuiesc în Ţiglina
II din 1965 şi aşa mizerie cum e acum

n-a fost niciodată. În primul rând, de
vină suntem noi, locuitorii cartierului,
pentru că nu ştim să păstrăm
curăţenia. Apoi autorităţile care nu-i
supraveghează sub nici o formă pe

Pe lângă Liceul Pedagogic, una dintre
instituţiile de învăţământ de elită din
Galaţi, în Ţiglina II mai sunt amplasate
Şcoala Nr. 13 şi Şcoala Nr. 7. Deşi este
o concurenţă acerbă între ele pentru
puţinii elevi care locuiesc în zonă,
ambele directoare  susţin că relaţiile
dintre cele două instituţii de învăţământ
sunt de colaborare.

ªcoala Nr. 13
are un absolvent
la NASA
La Şcoala Nr. 13 vin elevi din toate

zonele Galaţiului, pentru că este o
unitate renumită prin profesorii ei.
“Instituţia este o pepinieră pentru elevii

care vor să ajungă la Colegiul
Alecsandri. Avem mulţi absolvenţi cu
care ne mândrim. Unul dintre ei este
Codruţa Pohrib, premiantă multiplă la
olimpiadele naţionale de engleză. Avem
şi un fost absolvent care în prezent
lucrează la NASA: Sorin Baştea, care
are 39 de ani şi a fost elev al vestitului
profesor de fizică Şoimu”, ne spune
directoarea Luminiţa Chiriac. Pe terenul
Şcolii Nr. 13 se află ultima clădire care a
fost ridicată în cartier, printre puţinele
construite în ultimii ani: noua sală de

sport cu care se mândresc elevii. Nu
întâmplător au început să apară aici şi
campionii europeni. În ziua documentării
noastre, Andrei Galan umbla pe
coridoarele şcolii cu două medalii
atârnate de gât. Tocmai se întorsese
din Portugalia de la campionatul
european de Karate  unde a ocupat de
două ori locul I.

Şcoala Nr. 13 şi-a cam rezolvat
problemele cu dotările, reparaţiile şi
igienizările. Singura nemulţumire a
conducerii acestei instituţii e faptul că

locuitorii cartierului trec prin curtea şcolii
ca pe la piaţă: “Am avea nevoie de un
gard cum trebuie şi o alee pe care
trecătorii să ocolească şcoala”, ne
declară directoarea.

ªcoala Nr. 7,
sufocatã
de consignaþii
Cu greu mai reuşeşti să identifici

clădirea Şcolii Nr. 7 după rândul de
magazinaşe apărute la şosea, ca

Þiglina II - cartierul verde

Locuitorii din baracã

ciupercile după ploaie. “E păcat să nu
se vadă din stradă că aici este o
instituţie de învăţământ. Dar nu asta
este problema principală, ci faptul că
lucrătorii de la magazin depozitează
gunoaiele în spatele consignaţiilor
chiar lângă gardul şcolii. Am discutat
în repetate rânduri cu vânzătoarele,
dar degeaba, se încăpăţânează să
depoziteze mizeria lângă şcoală. În
fiecare zi o luăm de la capăt cu stânsul
gunoiului, m-am săturat”, ne spune

directoarea şcolii. Într-adevăr, la ora
trecerii noastre pe acolo, o grămadă
mare de gunoi trona deja în spatele
magazinaşelor, chiar în capătul aleii
de lângă şcoală, pe unde trec elevii şi
părinţii. Vântul împrăştiase deja hârtiile
pe toată lungimea aleii, iar aspectul
era mai mult decât neplăcut. O altă
problemă ar fi faptul că lucrătorii de la
Ecosal au amplasat o ghenă de gunoi
chiar lângă intrarea elevilor: “Am făcut
sesizări peste sesizări, dar nu s-a

Preo tu l  cons i l i e r  Eugen
Drăgo i  es te  ce l  ca re  s -a
o c u p a t  d e  c o n s t r u i r e a
c e l o r  d o u ă  b i s e r i c i  a l e
car t ie ru lu i  ca re  au  h ramu l
“ Înă l ţarea Domnulu i ” .  În tâ i
a  f os t  r i d i ca tă  b i se r i cu ţa
d i n  i n t e r s e c ţ i e ,  u n d e
e n o r i a ş i i  a u  î n c e p u t  s ă
v ină  în  numă r  foar te  mare.
Î n  1 9 9 5  s - a  î n c e p u t
c o n s t r u i r e a  c e l e i  d e - a
d o u a  b i s e r i c i ,  c a r e  s e
r i d i c ă  a l b ă  ş i  f r u m o a s ă
p r i n t r e  b l o c u r i .  N u  e s t e
încă  pictată  pe dinăuntru ş i
de  la  p reo tu l  paroh  Cos te l
Bă l an  am a f l a t  că  n i c i  nu
sun t  şanse  ca  aces t  l uc ru
s ă  s e  î n t â m p l e  p r e a
repede :  “Nu  sun t  s t rânse
f o n d u r i l e  n e c e s a r e .  N i c i
anu l  v i i t o r  nu  c red  că  vom
r e u ş i  s ă  a v e m  c e l e
necesare pentru începerea
p i c t u r i l o r . ”  L a  d e m i s o l u l
b i se r i c i i  se  a f lă  o  can t i nă
î n  c a r e  s e r v e s c  z i l n i c
masa  pes te  50  de  oamen i
n e v o i a ş i .  “ E n o r i a ş i i  d i n
paroh ie  sunt  n iş te  c reş t in i
adevă ra ţ i .  Cu  a ju to ru l  l o r
a m  r i d i c a t  c e l e  d o u ă
b i s e r i c i  ş i  t o t  d i n
c o n t r i b u ţ u i a  l o r  d e
p e n s i o n a r i  c u m p ă r ăm
s ă p t ăm â n a l  m â n c a r e
p e n t r u  s ă r a c i i  d e  l a
c a n t i n ă ”  n e - a  m e i  s p u s
preo tu l  Coste l  Bă lan .

Locuitorii cartierului
ºi problemele lor

Ţiglina II se numără printre primele cartiere
construite în Galaţi, iar arhitecţii şi constructorii au
avut suficient timp să-l proiecteze pe îndelete, să se
gândească la toate detaliile, inclusiv să lase locuri largi
pentru spaţiile verzi. E un cartier în care simţi că poţi
respira în voie, diferit de cele construite mai târziu, în
care spaţiile dintre blocuri se îngustează din ce în ce
mai mult, iar clădirile sunt înghesuite unele într-altele,
încât poţi urmări pe fereastră, fără nici un efort,
“telenovelele” vecinilor.

După ce laşi în urmă “veselia” celorlalte cartiere
mărginaşe ale Galaţiului, când intri pe străduţele din
Ţiglina II, te mai poţi bucura de o atmosferă liniştită şi
calmă. Te învăluie un aer un pic învechit, uşor anacronic.
Forfota obişnuită a străzilor e înlocuită aici de paşii înceţi,
şovăielnici ai pensionarilor care se plimbă pe alei,

fluturându-şi sacoşele goale. E un cartier care
îmbătrâneşte. Îţi dai seama de asta nu numai după
locuitorii săi în majoritate pensionari, ci şi după paragina
care domneşte în jurul blocurilor şi în spaţiile verzi.
Bănci rupte şi roase de vreme, iar grădinile care altădată
erau îngrijite sunt lăsate acum în plata Domnului. Nişte
ţevi ruginite înfipte în pământ amintesc că acolo a fost
cândva un loc de joacă pentru copii. Străduţele şi aleile,
pe lângă faptul că sunt roase de vreme şi nu le-a mai
asfaltat nimeni de câteva decenii, au fost prin unele
locuri decopertate pentru diverse lucrări, iar după
terminarea acestora nu au mai fost puse la loc.

Cu toate acestea,  Ţiglina II rămâne  locul unde au
fost plantaţi foarte mulţi copaci, şi chiar dacă nimeni
nu mai are acum grijă de spaţiile verzi, poţi să-l numeşti,
fără rezerve, cartierul verde.

Cartierul
fãrã piaþã
În afară de sediul Inspectoratului

Judeţean de Poliţie, de cel al Arhivelor
şi  de clădirea frumoasă şi veche,
monument arhitectural, a Liceului
Pedagogic, în Ţiglina II nu sunt

amplasate instituţii importante.  Nici
măcar centre comerciale importante
nu sunt. În afară  de lan ţul de
magazinaşe construite după, 89 pe
strada Brăilei şi alimentările vechi,
care acum au fost transformate în
altceva,  nu prea sunt locuri de unde
să te aprovizionezi. Nici măcar o piaţă
ca lumea nu există. Câteva tarabe,
aşezate în zona bulevardului Coşbuc
sub denumirea de Piaţa Turist nu sunt
în măsură să satisfacă nevoile întregii
populaţii din acest cartier. Toţi locuitorii
sunt nevoiţi să treacă strada  în Ţiglina
I atunci când vor să se aprovizioneze.
Pentru pensionarii obligaţi să străbată
astfel distanţe mari cu sacoşele în
braţe, nu e o fericire. Dacă la o
urgenţă ai de unde cumpăra totuşi
legume şi fructe, magazinele de carne
şi de lactate lipsesc cu desăvârşire.

Case mortuare
lângã magazine
Ţiglina II este însă singurul cartier

din Galaţi unde sunt case mortuare.
Dacă în alte zone ale Galaţiului ele nu
există deloc, aici, nu se ştie de ce,
sunt două, aflate chiar la mică distanţă
între ele. Din nefericire, ambele au fost
prost amplasate, aflându-se în
vecinătatea unor magazine. Prima se
află chiar lângă micuţa piaţă şi lângă o

brutărie. Nici locuitorii cartierului nu au
nici o vină să se întristeze  ori de câte
ori se duc la cumpărături. Dar nici
pentru cei care-şi jelesc mortul nu este
comod să stea lângă forfota ş i
vânzoleala unei pieţe.

Ah, garajele!
Nici locuitorii Ţiglinei II nu au scăpat

ocazia de a construi garaje  pe
terenurile rămase libere între blocuri.
Nu s-a mai gândit nimeni la aspectul
estetic al cartierului. Rigolele  cu
gazon, proiectate cândva să încânte
ochiul trecătorilor, au fost sacrificate
fără milă ş i  au apărut aceste
construcţii, de toate formele, care

servesc drept garaj, drept locul unde-
şi mai face omul un grătar duminica  şi
încinge o băută. Altele au fost
transformate în magazii şi coştereaţă
pentru găini. A vândut omul maşina, dar
a păstrat garajul, că doar l-a plătit şi
are ce face cu el. Măcar de ar fi
întreţinute cum trebuie. Unii şi le-au
înconjurat cu tot felul de garduri din
sârme şi ţevi pe care nu s-au obosit
nici măcar să arunce o mână de
vopsea.

Viaþa la baracã
Cu toate neajunsurile, trebuie să

recunoaştem că Ţiglina II este totuşi un
cartier  mai de elită.  De aceea, nu mică
ne-a fost mirarea când am descoperit

printre garaje o baracă ruginită  în care
am zărit, prin uşa deschisă, doi oameni
care-şi luau liniştiţi prânzul.  Într-un spaţiu
de doi metri pe doi, aceştia şi-au încropit
o “gospodărie” în care au înghesuit  o
masă şi un simulacru de pat . Înăuntru
nu e spaţiu să faci  măcar un pas.  Prin
pereţii de tablă subţiri ai coşmeliei suflă
vântul. Mi-e groază când mă gândesc
ce fel se simte iarna aici.  El se numeşte
Dorel Chirică şi locuieşte în baraca
respectivă de 17 ani!  Ea  ceva mai în
vârstă  stă aici de numai trei ani. Amândoi
au aceeaşi ocupaţie: colectează deşeuri.
“Avem din ce trăi. Nu cerşim la nimeni”,
ne spune mândru Dorel Chirică. Zilnic
“produc” măcar 100.000 de lei, bani din
care reuşesc să-şi cumpere câte ceva
de mâncare şi ceva “combustibil”, pe
care-l recunoaştem cu uşurinţă după
mirosul care răzbate din baracă.  Baraca
au “achiziţionat-o” de la REMAT, unde
au şi stat o bună perioadă. De doi ani de
zile, cei doi şi-au luat “căsuţa” în spinare
şi s-au mutat în Ţiglina II. Tot omul, fie el şi
locuitor al barăcii, îşi doreşte să locuiască
într-o zonă cât mai centrală.

ROXANA PENCIU

cei care fac lucrări publice.”
Cornelia Moţoţoianu: “Ce mă

deranjează foarte mult e faptul că nu
mai are nimeni grijă de spaţiile verzi

ale cartierului. Suntem printre puţinii
locuitori ai Galaţ iului care mai
beneficiem de puţin aer proaspăt când
deschidem dimineaţa ferestrele tocmai
pentru că avem aceste spaţii verzi mai
generoase. E păcat că nici noi, locuitorii
cartierului, nu mai avem grijă de ele,
dar nici Primăria nu face nimic ca să le
întreţină. Lăsate aşa în paragină, se
vor distruge cu timpul.”

Gheorghe Zlătaru: “Aleile dintre
cele două şcoli sunt neasfaltate de
multă vreme. Nici nu se mai cunoaşte

că a fost vreodată turnat asfalt. Ploile
au împrăştiat pământul din rigole pe
alei aşa că arată mai rău ca la ţară. Nu
mai vorbesc de hârtiile care sunt
aruncate de către elevi. Era bine pe
vremuri că-i mai punea să adune
hârtiile de pe lângă şcoală. Învăţau să
păstreze curăţenia.”

Dorel Cotos: “Ar trebui să se
instaleze mai multe bănci. La noi la
bloc este o singură bancă şi este
veşnic ocupată de tineri gălăgioşi care
mai fac şi mizerie, pe deasupra. De
asemenea, nu ar strica să fie
amplasate mai multe coşuri de gunoi.”

ROXANA PENCIUªcolile din inima cartierului

rezolvat nimic. Ghena de gunoi
«parfumează» în continuare intrarea
elevilor noştri în şcoală”, mai spune
directoarea.

La fel ca şi instituţia de învăţământ
vecină şi Şcoala Nr.7 are absolvenţi
cu care se mândreşte şi care au fost
afişaţi pe un panou: Ionuţ Bugeac şi
Camelia Marian, de exemplu, sunt în
prezent profesori la universităţi din
America.

ROXANA PENCIU
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Compania Sodexho PASS România
este foarte surprinsă de articolul
publicat in ziarul Viaţa liberă din Galaţi
scris  de catre jurnalistul Costel
Crangan in data de 11 noiembrie 2004,
întrucat conţine numeroase erori ce pot
prejudicia imaginea noastră ,erori care
ar fi putut fi evitate dacă am fi fost
contactaţ i în prealabil de catre
dumnealui.

Din respect faţă de cititorii ziarului
dumneavoastră, pentru clienţii si
partenerii noştri de afaceri, având ca
scop o corectă informare a tuturor celor
interesaţi, ne vedem nevoiţi să precizăm
următoarele:
n Afirmaţia conform căreia Sodexho

PASS România se află într-o situaţie
financiară delicată este nefondată.
Regretăm faptul că ziarul dvs. nu ne-a
contactat pentru a verifica această
informaţie, dar pentru a clarifica situaţia
dorim să subliniem faptul că Sodexho
PASS România nu a trecut si nu trece
printr-o criză financiară, lucru certificat
si de faptul că relaţ i i le noastre
contractuale, atât cu companiile-client
cât si cu magazinele si centrele afiliate,
se desfăşoară absolut normal din punct
de vedere financiar.   În decursul celor
şase ani de existenţă, compania
Sodexho PASS România şi-a plătit
integral şi la timp toate obligaţiile către
stat si partenerii de afaceri, fiind
încadrată de către Ministerul Finanţelor
la categoria marilor contribuabili.Mai
mult, Sodexho PASS România

beneficiază de experienţa şi sinergia
unuia dintre cele mai mari grupuri de
companii din domeniul serviciilor:
Sodexho ALLIANCE care este prezentă
în peste 75 de ţări şi are o cifră de
afaceri de 11,7 miliarde euro şi un capital
propriu în sumă de 2,2 miliarde euro.
n Prin Decizia nr. 270 din data de

29.09.2004 Consiliul Concurenţei
amendează toate cele opt companii
emitente de tichete de masă existente
la acel moment. Încă o dată suntem
surprinşi de faptul că publicaţia
dumneavoastră induce în eroare cititorii
emiţând ideea că plata amenzii
“fabuloase” de către compania noastră
este o problema. Amenda a fost deja
plătită integral, lucru ce se poate verifica
la autorităţile competente în domeniu sau
prin documentele de plată pe care vi le
putem furniza la cerere.
n Concluzia conform căreia

Sodexho PASS România ar avea datorii,
în sumele menţionate în publicaţia
dumneavoastră denotă o neînţelegere
a particularităţilor pieţei tichetelor de
masă şi a mecanismelor de funcţionare
a acesteia. În domeniul tichetelor,
existenţa unor datorii în bilanţ reflectă
valoarea tichetelor de masă aflate in
circulaţie nefiind considerate  pierderi
sau datorii.

Cu respect,

SATYA-CHRISTOPHE
MENARD

Director general Sodexho
PASS România

DREPT LA REPLICA

Cea de-a XII-a ediţie a Festivalului
Naţional de Marionete “Gulliver” începe
astăzi şi se va încheia duminică, 21
noiembrie. Competiţia se anunţă a fi
strânsă: 14 trupe din ţară, cărora li se
alătură studenţii din anul IV la UNATC
Bucureşti, vor prezenta 16 spectacole
în cadrul festivalului care va fi, ca în
fiecare an, cu premii.

Juriul, condus de criticul şi scriitorul
Mircea Ghiţulescu, îi va mai avea în
componenţă pe regizoarele Maria
Mierluţ, Anca Puşcaş, teatrologul
Marius Zarafescu, scriitorul Zeno
Fodor şi un membru al Consiliului Local
ce urma a fi desemnat după conferinţa
de presă susţinută ieri, la sediul
Teatrului Gulliver, de către Stelian
Stancu, directorul festivalului şi al
instituţiei gazdă.

Va fi şi o lansare de carte, joi seara,
la ora 17,30, în foaierul Teatrului
Dramatic “Fani Tardini”: “Cartea cu
artişti”, de Mircea Ghiţulescu, o radio-
grafie a teatrului românesc în ultimii 50
de ani.

Vor fi şi câte cinci spectacole pe zi,
programate în cele două săli “con-
sacrate” din Galaţi: sala Teatrului
“Gulliver” şi sala Teatrului Dramatic “Fani
Tardini”.

Intră în competiţie teatrele de copii şi
tineret din: Bacău, Sibiu, Arad, Timi-
şoara, Brăila, Constanţa, Cluj-Napoca,
Râmnicu Vâlcea, Alba Iulia, Botoşani,
Oradea şi bineînţeles Galaţi. Din
Bucureşti  va veni doar o trupă

particulară, “Arabela” - pentru prima
oară în acest an lipseşte Teatrul
Ţăndărică. Explicaţia pe care a dat-o
Stelian Stancu este următoarea: “Având
sălile în reparaţii, cei de la Ţăndărică nu
au producţii noi. I-am invitat fie şi cu un
spectacol mai vechi, în afara con-
cursului, dar nu au acceptat”. În schimb,
soţii Cristina şi Cristian Pepino vor fi
oaspeţii Galaţiului pe toată durata
festivalului.

Teatrul-gazdă va intra în concurs cu
spectacolul “Fergie şi floarea ferme-
cată”, în regia lui Bogdan Drăgulescu.

Bugetul se ridică la aproape 300 de
milioane de lei, dintre care UNITER a
finanţat 60, Ministerul Culturii şi Cultelor,
prin Direcţia Judeţeană pentru Cultură,
Culte şi Patrimoniu Cultural Naţional - 75
de milioane, restul fiind de la bugetul
local.

Biletele vor costa 20.000 de lei
pentru copii şi 30-35.000 pentru adulţi.

Programul
festivalului
Astăzi, la ora 10,30, la Teatrul

Gulliver se va deschide o inedită
expoziţie cuprinzând schiţele de
scenografie ale Danielei Drăgulescu
pentru spectacolul “Fergie şi floarea
fermecată”. La 11,00 va avea loc
deschiderea oficială a festivalului, iar
la ora 11,30, actorii păpuşari gălăţeni
vor sparge gheaţa cu primul spectacol
în concurs - “Fergie ş i floarea
fermecată”.

La ora 15,00, tot în sala Teatrului
Gulliver, vor avea loc spectacolele
studenţilor în anul IV la Universitatea
Naţ ională de Artă Teatrală ş i
Cinematografică din Bucureşti: cei de
la Arta mânuirii marionetei prezintă “O
rază de soare” şi “Scufiţa roşie”;  cei
de la Arta mânuirii păpuşii vin cu
“Gaiţele”, “Căluşarii” şi “Comedia
Burattini”, iar cei de la Practica
spectacolului de păpuşi şi marionete
prezintă “Hercule”.

La ora 17,00, în sala Teatrului
Dramatic, actorii Teatrului  “Bacovia” din
Bacău prezintă “Vrăjitorul din Oz”.

Mâine, la ora 10,00, în sala Teatrului
Dramatic, Teatrul Gong din Sibiu vine
cu “Gulliver în Ţara Piticilor”. La ora

12,00, la Teatrul “Gulliver” va fi prezentat
spectacolul “Doi purceluşi” al Teatrului
pentru copii şi tineret Merlin din
Timişoara. La ora 15,00, la Teatrul
“Gulliver”, Teatrul Gong din Sibiu intră în
concurs cu “Pruncul năzdrăvan”. La ora
17,00, la Teatrul Dramatic, Teatrul de
marionete din Arad - Teatrul mic pentru
cei mici prezintă “Capra cu trei iezi” şi
“Motanul încălţat”. La 17,30, în foaierul
Teatrului Dramatic, va fi lansată “Cartea
cu artişti”, de Mircea Ghiţulescu, iar la
ora 18,00, în sala Dramaticului, Teatrul
Cărăbuş din Brăila prezintă “Noaptea
cea mare”.

ANGELA RIBINCIUC
Foto: SORIN PANÃ

Începe Festivalul
“Gulliver”

Bucãtãria nouã -
„o surprizã
nemaipomenitã!
Doamna Maria Bidana (53 de ani)

este câştigătoarea bucătăriei de 20 de
milioane de lei oferite de „Viaţa liberă
şi firma Pal Expert. Pentru că nu a putut
veni la redacţie din motive medicale,
câştigătoarea l-a delegat pe soţul ei,
domnul Constantin Bidana (55 de ani)
să ne povestească câte ceva despre
familia lor: „În primul rând, ne-aţi făcut
o surpriză nemaipomenită, la care nu
se aştepta nimeni, mai ales că am depus
plicul cu taloanele participante la
concurs pe ultima sută de metri. Mă
gândeam să nu fie o glumă, dar când
au început să sune cunoştinţele, familia
şi prietenii, care au văzut extragerea
la tv. şi articolul din ziar, ne-am bucurat
cu adevărat. Cu noua bucătărie în
casă, care va fi executată de Pal
Expert după dimensiunile aparta-
mentului lor, plăcerea gătitului va fi mai
intensă: „Soţia mea e o foarte bună
gospodină, prepară ciorbe, supe,
tocăniţe, prăjituri, dar punctul ei forte
este cozonacul, care iese într-adevăr
minunat. Reţeta trimisă la acest
concurs, şi anume budinca de varză
cu smântână, este de asemenea
bună. Noi nu prea consumăm carne,
ne axăm pe mâncăruri de legume,
fructe, din cauza problemelor de
sănătate. Câştigătoarea marelui
premiu al concursului nostru este
pensionată pe caz de boală, dar până
să-i joace sănătatea feste a lucrat ca
operator mase plastice la  IJPIPS
Galaţi. Domnul Constantin este şi
dumnealui la pensie, după 35 de ani
de muncă în SIDEX , pe funcţia de
lăcătuş mecanic la cazane şi turbine
cu abur. Familia Bidana are două
pasiuni:În primul rând «Viaţa liberă»,
la care avem abonament, şi apoi
florile. Pe balcon şi în grădiniţa din faţa
blocului am cultivat regina-nopţii,
petunii şi micşunele. E o splendoare!,
ne mărturiseşte domnul Constantin.
„Abia aşteptăm să vedem cum se va
încadra bucătăria în apartamentul
nostru. Şi vă aşteptăm într-o vizită să
ne vedeţi florile!

Câºtigãtorii
ºorþurilor de
bucãtãrie
Primul şorţ de bucătărie brodat şi

inscripţionat cu sigla “Vieţii libere” a
revenit ieri lui Lucian  Constantin
Crăescu (20 de ani). Taloanele de
c o n c u r s
e r a u
completate
pe numele
lui ş i al
mamei sale,
A n g e l a
C r ă e s c u
(40 de ani).
Cum mama
sa nu a
putut pleca
de la
s e r v i c i u
lucrează ca operatoare la Serviciul de
Urgenţă 112 în cadrul Poliţiei Judeţene
Galaţi  premiul a fost ridicat de Lucian,
care, fiind student, are mai mult timp
liber. Uneori, câştigătorul recunoaşte că
o mai ajută pe mama sa la gătit, mai ales
când face pizza, dar singur nu se
aventurează decât să-şi prepare cartofi
prăjiţi.

Doamna Elena Vicol (55 de ani) a
câştigat un şorţ de bucătărie cu o
reţetă foarte bună pentru diabetici:

chifteluţe
de vinete.
Premiul a
bucurat-
o, pentru
că pe-
t r e c e
f o a r t e
mult timp
în bucă-
t ă r i e :
„ F a c
c iorb i ţă
tot timpul
p e n t r u

căţelul meu, Riki, iar pentru mine şi fata
mea gătesc în fiecare zi, mai mult reţete
de regim, potrivite în diabet. Ştiu să fac
sărmăluţe bune, plăcintă de bostan sau
ciorbă cu tăiţei de casă, dar şi alte
mâncăruri la fel de savuroase. Doamna

Elena Vicol a lucrat, înainte de a se
pensiona medical, ca şefă de unitate la
Hortigal.

Pentru doamna Margereta Cocu
(54 de ani),
şorţul de la
“Viaţa liberă”
este primul
câştig de la
noi, deş i
tr imite ta-
loanele la
toate con-
cursurile pe
care le or-
g a n i z ăm .
C â ş t i -
gătoarea lucrează la CFR  Marfă, pe
funcţia de contabilă. Găteşte din
plăcere, atât pentru familia ei din Galaţi,
cât şi pentru fiul ei care este student
în Bucureşt i . „O dată la două
săptămâni, merg în Capitală să-i prepar
băiatului mâncare şi prăjituri. Şorţul îmi
prinde foarte bine, e frumoasă
lucrătura şi vă asigur că o să-l port cu
drag.

Cea mai încântată de şorţuleţ a fost
însă doamna Verginia Trandafir (70
de ani). Pasionată de când se ştie de
bucătărie, recunoaşte că nu s-a plictisit
niciodată să încerce reţete noi: „Uneori,

fata mea îmi
spune că
p e t r e c
extrem de
mult timp în
bucă tă r ie ,
dar îmi ş i
place să fac
de toate:
sărmă lu ţe,
friptură cu
sos, ciorbiţe,
plăcinte ş i
multe altele.
C â ş t i g ă -

toarea a fost angajată ca merceolog la
Serviciul Aprovizionare din CFR. De
când este pensionară, doamna
Trandafir are mai mult timp să se ocupe
de casă şi, bineînţeles, să prepare
bunătăţi pentru familia ei.

Primind atâtea reţete deosebite, e
păcat să nu vi le facem cunoscute şi
dvs. şi să le încercăm şi noi. Toate
reţetele câştigătorilor vor fi publicate,
pe rând, în Suplimentul „Altă Viaţă
Magazin, din ediţia de sâmbătă -
duminică a ziarului nostru.

MONICA ROªIORU
Foto:

VASILE CABURGAN

Sâmbătă, 13 noiembrie, peste o
sută de artişti şi tehnicieni ai liricului
gălăţean s-au deplasat la Iaşi pentru
a susţine pe scena Teatrului Naţional
un spectacol cu opereta Silvia de
Emmerich Kalman. Un demers inedit,
având în vedere faptul că o astfel de
deplasare, de o asemenea amploare
nu s-a făcut de câţiva zeci de ani.
Dacă, prin turneele efectuate peste
hotare, calitatea artistică a co-
lectivului gălăţean este deja re-
cunoscută, considerăm că este
necesar ca şi în ţară să promovăm
imaginea instituţiei noastre. La ora
actuală colectivul liricului gălăţean are
ceva de spus în plan artistic, este un
colectiv unitar cu personalitate
artistică bine definită şi acest fapt
se reflectă în calitatea producţiilor
artistice prezentate.

Publicul ieşean, un public avizat
şi exigent, a primit cu deosebit interes
prezenţa gălăţenilor, participând în

număr mare la spectacol. Interesul
s-a transformat  în entuziasm până
la sfârşitul reprezentaţiei, când s-a
aplaudat şi s-a ovaţionat minute în
şir.

Soliştii noştri,  Sofia Şerban, Ana
Condrea, Cristian Bălăşescu, Angela
Gazibar, George Ichim, Teodor Niţă
au fost apreciaţi în mod deosebit iar
actorul Mitică Belciugan a stârnit
simpatia şi hazul publicului la fiecare
apariţie. Apreciate au fost şi presta-
ţiile ansamblurilor mari ale teatrului,
orchestra, corul şi baletul sub con-
ducerea muzicală a maestrului Sorin
Oancea. Din păcate, tenorul Florin
Marcovici  s-a aflat într-o vădită
indispoziţie vocală din cauza unor
probleme de sănătate bucurându-se
totuşi de înţelegerea publicului.

Prezenţa colectivului gălăţean în
minunata sală a Naţionalului  ieşean
a fost un succes pe care ne dorim
să-l repetăm de câte ori va fi posibil.

LAURA SAVA

EVENIMENT LIRIC
Colectivul Muzicalului
gãlãþean - pe scena
Teatrului Naþional din Iaºi

Preºuri
ºi ºtergare
E renumită în comuna Slobozia

Conachi pentru minunăţiile care îi ies
de sub războiul de ţesut. Florica e
femeie harnică şi iute. Nu trece
vremea pe lângă ea degeaba. Se
trezeşte cu noaptea în cap şi se
apucă de treabă. A crescut trei copii,
două fete şi un băiat. La toţi le-a făcut

zestre mândră, căci era păcat să le
cumpere: “Le-am făcut cuverturi,
preşuri şi ştergare. Le-am făcut
aşternuturi, dar şi perne şi plapumă,
cum se dă la ţară. Acum nu se mai dă
pentru că nu  se mai caută. Acum nu
prea se mai poartă lucrurile ţesute la
război. Nici fetele mele nu mai pun pe
pat cuverturi ţesute. Eu le port şi alţii
la ţară le poartă, că sunt lucruri făcute
în casă”, spune Florica.

Născută şi crescută la Botoşani,
Florica s-a îndrăgostit de Ion care
făcea armata în nordul Moldovei. A
venit după el la Galaţi, greu s-a
obişnuit, “dar te duci după bărbat şi
la capătul lumii dacă aşa ţi-e scris”.

Bărbatul i-a făcut primul război de
ţesut, cu mâna lui l-a construit, din
lemn şi cuie. “Mi-a făcut războiul, nu
ştiam să ţes, dar am învăţat şi mi-a
plăcut. Dacă nu-mi plăcea mă lăsam.

S-A
ÎNFIINÞAT
Autoritatea
pentru strãini

Potrivit unui comunicat remis de
către Ministerul Administraţiei şi
Internelor, s-a înfiinţat Autoritatea
pentru străini, ca unitate centrală a
M.A.I.

Biroul gălăţean pentru străini care
a funcţionat până acum în cadrul
Serviciului de Evidenţă Informatizată
a Persoanei a trecut în subor-
donarea  Autorităţii pentru străini.

Biroul pentru străini prelungeşte
dreptul de şedere temporară al
străinilor în România n eliberează în
condiţiile legii permise de şedere
pentru străini n exercită atribuţiile
conferite de lege cu privire la
îndepărtarea străinilor de pe teritoriul
Româniein culege, stochează,
prelucrează şi face schimb de date
şi informaţii despre străinii cu şedere
ilegală n anulează ori revocă dreptul
de şedere al străinilor n desfăşoară
activităţi de ţinere a evidenţei, pe
baza comunicărilor organelor de
poliţie ori justiţie, a străinilor  cercetaţi
ori urmăriţi penal. A.C.D.

Am făcut prosoape din bumbac şi
lână, erau tare frumoase. Tot ce
vedeţi în casă e făcut de mâna mea”.

Spune că zi şi noapte ţesea  la
război, că făcea la tot satul ţolice şi
cuverturi, că “veneau şi dădeau
comandă,  nu erau multe femei care
ţeseau”. “Şi le făceam, nu dormeam
noaptea, că-mi era ciudă să las lucrul
neterminat. În două zile şi două nopţi
făceam o cuvertură. Luam şi un ban,
dar mai mult simbolic, de fapt mă uitam
şi eu după om, care era mai avut luam
mai mult, care era mai sărac, mai
lăsam şi eu la preţ”.

Casa Florică i Sterian e ca o
expoziţie de ţesături. Pe pereţi sunt
întinse frumos ştergare. Pe jos sunt
preşuri ţesute strâns, să fie groase
şi să ţină cald la tălpi.   Alte zeci de
lucruri le are aşezate frumos în lăzi
din lemn. Le  ţine acolo, că nu se ştie
ce sărăcie o veni într-o zi şi nu ştii
dacă nu se întoarce “moda”. Le ţine

CÂNDVA,
LA MARE CINSTE Rãzboiul de þesut

Florica Sterian, din Slobozia Conachi, nu mai are comenzi...
Războiul de ţesut era cândva la mare cinste. Gospodinele se

întreceau în a face lucruri frumoase, modele complicate, combinaţii
de culori stoarse din plante.

Deşi pentru mulţi dintre noi războiul de ţesut este doar o piesă al
cărui loc este într-un muzeu, în unele sate gălăţene mai găseşti încă
femei care ţes.

Florica Sterian a ţesut la război toată zestrea celor trei copii. Până
la 54 de ani a ţesut sute de ţolice, mii de ştergare şi preşuri, zeci de
cuverturi. Casa Floricăi arată ca un muzeu al ţesăturilor pentru că
peste tot poţi vedea lucruri făcute de mâna ei.

bine, la naftalină, că doar nu o să le
dea în curte să doarmă căţeii şi
pisicile pe ele. Nu s-a gândit că ar
putea să deschidă o expoziţie. Ei i se
par lucruri obişnuite, ca şi războiul
de ţesut, deşi un   străin rătăcit prin
Slobozia Conachi s-a oferit să îi dea
o sumă exorbitantă pe  o cuvertură.
I-a dat-o cadou până la urmă, că s-a
gândit  că nu se cădea să plece omul
cu o impresie proastă.

De câteva săptămâni a strâns
războiul de ţesut şi l-a băgat sub
streaşina casei. “Deocamdată nu mai
ţes, că nu am comenzi. Cine să mai
vrea ţol ice ş i  ş tergare,  când
magazinele sunt pline de lucruri
turceşti? Ce fac eu nu găseşti în
magazin, că sunt făcute din fire care
nu mai există acum pe piaţă. Parcă
îmi pare rău uneori să ţin războiul
strâns, dar pentru cine să lucrez?
Dacă o să primesc o comandă îl dau
jos de sub streaşină, îl montează Ion
şi mă apuc iar de ţesut”, spune
Florica.

O doare sufletul că tinerii nu mai
ştiu să aprecieze un lucru făcut ca
lumea, făcut din fire naturale, dar e
convinsă că într-o zi aceşti tineri se
vor întoarce din nou cu faţa la toate
care au fost făcute de mâna omului.

ALINA COMºA
Foto: SORIN PANÃ

CÂºTIGÃTORII bucãtãriei  de 20 de milioane
ºi a ºorþurilor brodate confirmã:

Provocarea este
în bucãtãrie!
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Paginã realizatã de
CRISTINA GOGA

din surse MEDIAFAX,
CLICK NEWS ºi A.M. PRESS

Şeful diplomaţiei israeliene, Sylvan
Shalom, a ameninţat Libanul cu
represalii militare, după lansarea de pe
teritoriul libanez a două rachete de tip
Katiuşa care au aterizat în nordul
Israelului, informează AFP. “Israelul nu
poate pretinde că nu s-a întâmplat nimic,
de aceea trebuie să ne reexaminăm
reacţiile politice. Pe plan militar, vom
riposta în momentul şi în modul care ni
se vor părea corespunzătoare”, a
declarat Sylvan Shalom, într-un interviu
acordat postului de radio al armatei.

Una dintre rachete a explodat pe un
câmp în apropiere de oraşul israelian
Shlomi, la câţiva kilometri de frontiera
cu Libanul, iar a doua s-a prăbuşit în
mare. Explozia din apropiere de Shlomi
nu a provocat victime sau daune

materiale, a precizat postul de radio al
armatei, precizând că rachetele au fost
lansate de o grupare palestiniană care
acţionează în sudul Libanului, la
comanda Hezbollah.

“Pentru Hezbollah şi extremiştii
palestinieni este important să se afirme
după moartea lui Yasser Arafat”, a
adăugat Shalom.

La 3 noiembrie, Israelul a protestat
pe lângă Forţa Interimară a Naţiunilor
Unite în Liban (Finul), după ce mai multe
rachete Katiuşa fuseseră lansate din
sudul Libanului.

Un bărbat de naţionalitate yemenită
care furnizase FBI informaţii despre
terorism şi-a dat foc în faţa Casei Albe,
în semn de protest faţă de modul în care
a fost tratat de Biroul Federal de
Investigaţii, relatează cotidianului The
Washington Post.

Mohamed Alanssi, în vârstă de 52
de ani, originar din Yemen, a venit la
Casa Albă pentru a-i înmâna o scrisoare
de protest preşedintelui George W.
Bush. După ce membrii serviciului secret
nu i-au permis accesul în interiorul Casei
Albe, bărbatul s-a îndepărtat
aproximativ cinci metri de postul de
pază din Lafayette Square, după care
şi-a aprins cu o brichetă haina pe care
o stropise cu benzină. Ofiţerii din cadrul
serviciului secret l-au imobilizat la
pământ şi au stins flăcările cu ajutorul
extinctoarelor. Alanssi anunţase
redacţia The Washington Post că
intenţ ionează să-ş i dea foc, iar
autorităţile fuseseră avertizate.

Bărbatul a fost internat în spital,
starea lui fiind critică, pentru că a suferit
arsuri pe 30 la sută din suprafaţa
corpului.

FBI a refuzat să facă vreun
comentariu referitor la acest incident,
pe motiv că nu are voie să dezvăluie
identitatea informatorilor săi.

Cetăţeanul yemenit era nemulţumit
că FBI nu şi-a respectat promisiunile
făcute în schimbul cooperării sale. Lui
Alanssi i se spusese că va primi o sumă
mare de bani, cetăţenie americană şi
că va fi inclus în programul de protecţie
a martorilor. Alanssi vroia să plece în
Yemen pentru a-şi vizita soţia bolnavă,
dar FBI, care doreşte să-l folosească
drept martor într-un proces pentru
terorism, îi reţinuse paşaportul. În plus,
bărbatul se teme că viaţa lui şi a familiei
sale ar putea fi în pericol după ce va
depune mărturie şi susţine că i-a trimis
agentului FBI cu care lucra o scrisoare
în acest sens.

Consiliul de Securitate al Naţiunilor
Unite a votat în unanimitate impunerea
imediată a unui embargo în domeniul
armamentului împotriva Coastei de
Fildeş, după violenţele înregistrate în
această ţară africană, relatează BBC
News Online. Potrivit rezoluţiei, al cărei
proiect a fost prezentat de Franţa,
embargoul va fi valabil pentru o
perioadă de 13 luni.

În prezent, Guvernul de la Abidjan şi
rebelii au la dispoziţie o lună pentru a relua
procesul de pace, în caz contrar urmând
să fie impuse şi alte sancţiuni, cum ar fi
interzicerea deplasărilor şi blocarea
bunurilor persoanelor care se fac
vinovate de încălcarea drepturilor omului.

Rezoluţ ia ONU condamnă
operaţiunile aeriene ale forţelor din
Coasta de Fildeş şi reafirmă susţinerea
deplină a acţ iunilor trupelor de
menţinere a păcii desfăşurate de ONU
şi Franţa. Documentul face cunoscută
şi profunda îngrijorare faţă de situaţia
umanitară din Coasta de Fildeş şi de
utilizarea presei pentru propagandă
ostilă la adresa cetăţenilor străini.

Juan Mendez, consilier special al
secretarului general al ONU, s-a
declarat “îngrijorat” de discursurile ostile
şi de acţiunile grupărilor militare.
Preşedintele Coastei de Fildeş, Laurent
Gbagbo, a acuzat Franţa că îi susţine
pe rebelii din nordul ţării.

/
flash

* Reacţie * Secretarul american al
Apărării, Donald Rumsfeld, a declarat,
luni, că nu a discutat despre demisia sa
cu preşedintele George W. Bush şi că
regretă retragerea din funcţie a lui Colin
Powell..* Criză * Serviciul de informaţii
al Israelului (Mossad) este zguduit de o
gravă criză internă, după ce la
conducerea sa a fost numit, în urmă cu
doi ani, generalul Meir Dagan, a relatat,
luni, canalul al doilea al televiziunii
israeliene.* Declaraţie *  Franţa şi
Marea Britanie sunt angrenate într-o
relaţie amicală îndelungată, dar
tumultoasă, a declarat preşedintele
Jacques Chirac, cu câteva zile înaintea

unei vizite la Londra, care va marca
împlinirea a 100 de ani de la semnarea
înţelegerii Cordiale.* Altă demisie *
Richard Armitage, adjunctul secretarului
american de Stat, doreşte şi el să
renunţe la funcţia pe care o deţine în
prezent, alăturându-se lui Colin Powell,
care ş i-a anunţat demisia, luni,
informează surse din cadrul
Departamentului de Stat..* Susţinere
* Brigăzile Martirilor al-Aqsa nu sunt de
acord cu candidatura lui Mahmud Abbas
la funcţia de preşedinte al Autorităţii
Palestiniene şi îl susţin pe Marwan
Barghuthi, un extremist palestinian
deţinut în Israel, a anunţat, marţi,
purtătorul de cuvânt al grupării
apropiate de Fatah.* Regret * China şi-
a exprimat regretul în legătură cu
incidentul legat de pătrunderea unuia
dintre submarinele sale nucleare în

apele teritoriale ale Japoniei, a anunţat
şeful diplomaţiei nipone, Nobutaka
Machimura. * Îngrijorare * Serviciile
de securitate israeliene sunt îngrijorate
că extremiştii palestinieni care au
legături cu regimul islamist de la Teheran
l-ar putea asasina pe Mahmud Abbas,
noul preşedinte al Organizaţiei pentru
Eliberarea Palestinei (OEP), comentează
ziarul Haaretz. * Speranţă * Terje Roed-
Larsen, trimisul special al ONU în
Orientul Mijlociu, şi-a exprimat speranţa
că statul palestinian va fi creat până în
2008, cu trei ani mai târziu decât data
prevăzută de foaia de parcurs. *
Dezminţire * Fostul şef al diplomaţiei
italiene Franco Frattini a dezminţit orice
legătură cu francmasoneria şi a
subliniat că, în cazul în care Parlamentul
European va confirma desemnarea sa
în funcţia de comisar european, îşi va
exercita viitorul mandat fără a fi
influenţat de nici o forţă.

Familia lui Yasser Arafat poate
face orice doreşte în privinţa secretului
medical legat de boala liderului
palest inian, a declarat şeful
diplomaţiei franceze, Michel Barnier,
citat de AFP. Legislaţia franceză nu
permite autorităţilor să dea informaţii
medicale despre un pacient fără
acordul familiei acestuia. “Familia lui
Yasser Arafat are libertatea de a face
ce doreşte, aşa prevede legislaţia
noastră şi cred că trebuie să o
respectăm şi în acest caz, pentru că
toată lumea este vizată de legea
privind secretul medical”, a declarat
el. “Regula noastră este să-i protejăm
pe toţi cetăţenii, atât pe cei celebri,
cât şi pe anonimi”, a subliniat ministrul.
“Dosarul medical al lui Yasser Arafat
va fi transmis, în conformitate cu
prevederile legale, celor care au

dreptul să-l ceară”, a precizat şeful
diplomaţiei franceze.

Solicitat să comenteze zvonurile
potrivit cărora liderul palestinian ar fi
fost otrăvit, Barnier a afirmat că l-a
auzit personal pe şeful diplomaţiei
palestiniene, Nabil Shaath, susţinând
“într-un mod foarte ferm” că ipoteza
otrăvirii nu este credibilă. Duminică,
ministrul francez al Sănătăţii, Philippe
Douste-Blazy, a declarat că nu există
nici o dovadă medicală a unei
eventuale otrăviri a lui Arafat.

Purtătorul de cuvânt al Ministerului
francez de Externe a reamintit, luni,
că secretul medical privind boala şi
cauzele morţii lui Yasser Arafat
“continuă să fie valabil”, familia
defunctului fiind singura abilitată să
fie informată în privinţa cauzelor
decesului.

Mişcarea radicală Hamas din Fâşia
Gaza va boicota scrutinul programat în
ianuarie, în vederea alegerii unui
succesor al lui Yasser Arafat în funcţia
de preşedinte al Autorităţii Palestiniene,
a anunţat, ieri, liderul grupării, citat de
AFP.

“Scrutinul prezidenţial este ilegal”, a
declarat Mahmud Zahar, înaintea

întrevederii cu noul lider al Organizaţiei
pentru Eliberarea Palestinei (OEP),
Mahmud Abbas.

“Aceste alegeri reprezintă o
continuare a procesului de la Oslo, care
a eşuat deja şi care a încetat”, a subliniat
el, făcând referire la acordurile semnate
în 1993, cu privire la autonomia
palestiniană.

Mai mult de 128 de persoane au fost
rănite, după ce un tren de călători a
deraiat, în noaptea de luni spre marţi, în
estul Australiei, a anunţat poliţia, citată
de AFP. Cinci persoane în stare gravă,
inclusiv cei doi conductori ai locomotivei,
au fost transportate la spital cu ajutorul
elicopterului.

Garnitura feroviară asigura legătura
pe ruta Brisbane - Cairns şi avea la
bord 157 de pasageri şi un echipaj
format din şapte persoane.

Accidentul a avut loc în jurul orei
locale 00.15, în apropiere de
Bundaberg, la 300 de kilometri nord de
Brisbane. Şapte dintre cele nouă
vagoane ale trenului au deraiat într-o
zonă în care viteza trenului a fost

estimată la 150 de kilometri la oră.
O anchetă a fost declanşată

pentru a se determina cauzele
accidentului, a declarat directorul
companiei feroviare din Queensland.
“Nu ştim încă ce viteză avea trenul în
momentul accidentului, însă la bordul
lui există o cutie neagră, care va
furniza informaţiile necesare Biroului
pentru Securitatea Transporturilor
Australiene (ATSB)”, a precizat el.
Poliţia a anunţat iniţial că în jur de 120
de persoane au fost rănite, dar bilanţul
a fost revizuit .  Echipelor de
descarcerare le-au fost necesare
peste patru ore pentru a scoate 50
de călători, care rămăseseră blocaţi
într-unul dintre vagoanele răsturnate.

Vicepreºedintele
Consiliului
Naþional a fost
arestat
Vicepreşedintele Consiliului Naţional

irakian (Parlamentul provizoriu), Nassir
Ayef, membru al biroului politic al
Partidului Islamic irakian, a fost arestat
de armata americană, ieri, la domiciului
său, a anunţat un purtător de cuvânt al
formaţiunii, transmite AFP.

“Militarii americani l-au arestat, marţi
dimineaţă, pe Ayef, la domiciliul său din
Bagdad”, a declarat Iyad al-Samarrai.
“Suntem în contact cu Guvernul şi
Consiliul Naţional pentru a obţine
eliberarea lui Ayef, care se bucură de
imunitate graţie funcţiei pe care o are”,
a adăugat el, fără a preciza motivele
pentru care oficialul a fost reţinut.
Samarrai le-a cerut premierului Iyad
Allaui şi preşedintelui Consiliului
Naţional, Fuad Maasum, să facă
demersuri pentru eliberarea lui Ayef.

Postul de televiziune Al-Jazeera nu
exclude posibilitatea ca arestarea lui
Ayef să aibă legătură cu presiunile
exercitate asupra Partidului Islamic din
cauza luărilor de poziţie naţionaliste ale
formaţiunii faţă de evenimentele din Irak.

Forţele americane nu au comentat
aceste informaţii.

Nassir Ayef a condus delegaţia

Consiliului Naţional care a efectuat o
misiune la Fallujah şi a discutat cu oficialii
oraşului, în încercarea de a preveni o
ofensivă militară. Imediat după
declanşarea operaţiunii de la Fallujah,
Partidul Islamic a anunţat că se retrage
de la guvernare, în semn de protest.

Optsprezece
cadavre,
descoperite la sud
de Bagdad
Optsprezece cadavre, dintre care

o parte decapitate, au fost descoperite
în apropiere de Latifiyah, la sud de
Bagdad, relatează AFP.

Cadavrele au fost descoperite într-
o regiune părăsită de către locuitorii din
Latifiyah, care au anunţat surse
medicale şi din cadrul poliţiei.

Corespondentul AFP a văzut, ieri, opt
cadavre decapitate, patru calcinate, iar
şase distruse de gloanţe. Toate
cadavrele erau în stare avansată de
descompunere, unele fiind îmbrăcate în
uniformele Gărzii Naţionale irakiene.

Zeci de cadavre au fost descoperite
până în prezent în apropiere de
Latifiyah, zonă unde au loc frecvent
răpiri de persoane, atacuri asupra
convoaielor militare, dar şi asasinate
comise asupra unor simpli călători sau
pelerini.

Consilierul prezidenţial american
pentru securitate, Condoleezza Rice, a
fost numită oficial, ieri, în funcţia de
secretar de Stat, în locul lui Colin Powell,
care şi-a anunţat demisia luni, transmite
AFP.

Preşedintele american George W.
Bush a desemnat-o pe Rice în această
funcţie, în locul său numindu-l pe
Stephen Hadley, în vârstă de 50 de ani.

Anchetã
Armata americană anchetează

o înregistrare difuzată, luni seara,
de mai multe posturi de televiziune
şi în care este prezentat un puşcaş
marin care împuşcă un insurgent
rănit la Fallujah, transmite Sky
News. Imaginile difuzate de
posturile americane de televiziune
arată un bărbat rănit întins pe
podeaua unei moschei, lăcaş de cult
de unde, anterior, rebelii atacaseră
trupele americane.

În momentul în care militarii şi-au
dat seama că bărbatul nu este mort,
unul dintre ei l-a împuşcat în
cap.Puşcaşii marini care apar în
imaginile difuzate de posturile de
televiziune americane sunt membri
ai Batalionului 3 din cadrul
Regimentului 1 al Marinei.

Oficiali de la Pentagon au
declarat că militarul care l-a
împuşcat pe rebel a fost retras de
pe câmpul de luptă. Responsabilii
militari susţin că una dintre tacticile
rebelilor este să simuleze că au
murit pentru a-i atrage şi ataca pe
soldaţii americani.

Publicare
Slovacia a început, ieri, să

publice pe Internet lista persoanelor
care au făcut parte din fosta poliţie
secretă, în vremea regimului
comunist (StB) ş i dosarele
acestora, a declarat Jan Langos,
directorul Arhivelor Naţionale, citat
de AFP. Decizia a fost adoptată cu
o zi înainte de aniversarea a 15 ani
de la revoluţia de catifea, care a
condus la înlăturarea regimului
comunist din Cehoslovacia.

În martie 2003, Cehia, care s-a
separat de Slovacia în 1993, a fost
prima republică fostă comunistă
care a dezvăluit numele foştilor
colaboratori ai serviciilor
secrete.”Publicăm o primă serie a
dosarelor poliţiei secrete”, a
declarat Jan Langos, în cursul unei
conferinţe de presă.

Site-ul www.upn.gov.sk publică
o listă de 20.000 de dosare întocmite
la Kosice (est), de la sfârşitul anilor
1940 până în 1989.

De acum înainte, slovacii vor
putea afla cu uşurinţă dacă figurau
printre persoanele urmărite de poliţia
politică. Ei pot verifica şi dacă o
anumită persoană era informator al
securităţii.

Sondaj
Nemulţumirea faţă de şeful

Guvernului italian, Silvio Berlusconi,
se manifestă tot mai mult în rândul
susţinătorilor acestuia, arată un
sondaj de opinie publicat, ieri, de
cotidianul Corriere della Sera, citat
de AFP. Conform acestor date,
nivelul nemulţumiţilor a crescut de
la 58 la sută în octombrie, la 61 la
sută în prezent.Numai 29 la sută
dintre persoanele chestionate au o
percepţie ”pozitivă” asupra activi-
tăţii politice de până acum a
Guvernului, arată sondajul realizat
de către Institutul Ispo, pe un
eşantion reprezentativ de 2.000 de
persoane.

În luna octombrie, 30 la sută
dintre subiecţii sondajului se
declarau mulţumiţi de politica
Guvernului Berlusconi.

În comentariul său, politologul
italian Renato Mannheimer a
apreciat că intenţiile de vot pentru
opoziţia de centru-stânga au ajuns
la 54 la sută, în pofida unei “mari
rezerve de indecişi”. El subliniază,
de asemenea, “existenţa unei
tendinţe progresive către
dezaprobare” la adresa lui
Berlusconi. Nemulţumirea este
legată, în principal, de amânarea
măsurilor de reducere a impozitelor
promise de Berlusconi înaintea
alegerilor din mai 2001.

Incident
Un avion militar american, care

a efectuat un zbor deasupra Mării
Negre, în apropierea frontierei sud-
vestice a Rusiei, s-a întors din drum
după ce două aeronave militare
ruseşti au decolat pentru a-l
intercepta, au anunţat forţele militare
ruse, citate de AFP.

Incidentul a avut loc în cursul zilei
de luni.

“Un avion american Orion a
efectuat, luni, un zbor de-a lungul
frontierei caucaziene, deasupra
Mării Negre, între orele 14.48 - 15.44
(12.48 - 13.44, ora României)”, a
declarat colonelul Aleksandr
Dobricevski, purtătorul de cuvânt
al forţelor aeriene ruse, citat de
agenţia Itar-Tass.

Potrivit oficialului, avionul ame-
rican zbura la circa 2.000 de metri
altitudine şi avea o viteză de 400
de kilometri pe oră. Aeronava nu a
răspuns avertismentelor lansate de
forţele ruse.

Pentru a intercepta avionul,
forţele aeriene ruse au permis
decolarea a două aeronave militare
Suhoi-27. Ca urmare a manevrei
militare ruse, aparatul american s-
a întors din drum, mărind viteza de
zbor şi altitudinea

TRÃSNAIA
ZILEI
Colecþie
de monede

Un american a colecţionat timp de
34 de ani monede de 1 cent, iar acum a
decis să-şi numere colecţia, care a
ajuns la 1.407.550 unităţi, adică 1,4
milioane de dolari, informează site-ul
ansalatina.

Din 1970, Gene Sukie a strâns toate
monedele care i-au căzut în mână în
28.851 de cutiuţe.

Cel mai dificil a fost pentru Sukie să
meargă la o bancă şi să schimbe
monedele în bancnote. În final,
colecţionarul a găsit o companie care a
i-a schimbat banii, după îndelungi
negocieri.

Afirmaþie
Yasser Arafat suferea de o ciroză, în pofida faptului că era “un băutor de apă

convins”, dar “cauzele decesului său sunt multiple”, a afirmat săptămânalul francez
Le Canard Enchaine, citând surse medicale care “au avut acces la pacientul Arafat
şi la dosarul acestuia”.

Fraudã
Fostul regim irakian a deturnat 21,3 miliarde de dolari din

programul ONU petrol contra hrană, sumă aproape dublă faţă de
estimările iniţiale ale Statelor Unite, indică o anchetă realizată de
Senat.

ndiferent de epocă, arta războiului a fost strâns legată de
capacitatea de a aduna şi folosi în timp util informaţiile de pe
câmpul de luptă. În anii ’60, ARPANET - nucleul care a dus la

formarea actualului internet - a fost construit, se spune, cu scopul de
a asigura, chiar şi în cazul unui război nuclear, capacitatea de
comunicare între centrele de comandă americane. Trecerea reţelei în
sectorul civil, deşi a dus la o adevărată revoluţie în domeniul schimbului
de informaţii, a limitat posibilităţile de folosire a acesteia în scopuri
militare. Într-o epocă în care viruşii informatici şi hackerii au creat
destule probleme, strategii militari consideră că ar fi o imprudenţă să
implici internetul tradiţional în chestiuni ce ţin aplicaţii “sensibile” pe timp
de război. Pentagonul nu a renunţat însă la idee, în aceste zile fiind
făcut public faptul că a fost demarat un proiect de creare a propriei
reţele de tip internet, denumită Global Information Grid (GIG). Bazele
sistemului au fost puse în urmă cu şase ani, printre cei cooptaţi în
proiect numârându-se chiar şi unul dintre “părinţii internetului” şi pionierii
din echipa ARPANET, Vint Cerf. Acesta a declarat că planurile sunt
comparabile cu proiectul “Star Wars”, iniţiat în timpul Războiului Rece.
GIG ar trebui în final să fie un colos tehnologic format din sateliţi de
spionaj şi telecomunicaţii, relee şi sisteme de codificare şi decodificare
a informaţiei. Totul, pentru ca, de exemplu, un militar aflat pe câmpul de
luptă să poată primi, cu un simplu “click”, date şi imagini în timp real
despre dispunerea inamicului în teren, informaţii provenind de la
serviciile de spionaj şi indicaţii de strategie de la comandamentele
centrale. Primele conexiuni ale acestei reţele au fost făcute în urmă cu
câteva săptămâni, însă dezvoltarea acesteia ar putea lua chiar şi 20
ani, costurile estimate pentru primele etape fiind de peste 200 miliarde
de dolari! Criticii proiectului - tradiţionaliştii mai puţin dispuşi să creadă
în “scenarii SF” - susţin că GIG este un “capriciu costisitor” şi că, de
exemplu, în luptele la Fallujah sau Baghdad, puterea de foc şi blindajele
sunt mai importante decât cablurile cu fibre optice şi laptopurile...
Susţinătorii reţelei spun însă că GIG ar putea reprezenta în tactica
războiului un element la fel de important ca... bomba atomică. Chiar şi
Donald Rumsfeld a declarat că “este posibil ca transformarea cea mai
importantă a forţelor noastre să nu aibă legătură cu sistemele de
armament, ci cu o serie de conexiuni de internet”... Firmele implicate în
proiect sunt pe măsura ambiţiilor: Boeing, Cisco Systems, Hewlett-
Packard, IBM, Microsoft, Lockheed Martin şi altele de acelaşi “calibru”.
Dincolo însă de provocarea tehnică şi financiară, GIG se conturează
şi ca o încercare pentru birocraţie. Timp de decenii, diversele segmente
ale armatei sau serviciilor de informaţii şi-au format propriile sisteme şi
tradiţii, iar o reţea de tipul GIG ar pune definitiv capăt acestora. Oficialii
Pentagonului spun însă că efortul merită şi că GIG va asigura un nou
mod de gestionare a operaţiunilor militare. Un mod care, în războiul
viitorului, ar putea face diferenţa între câştigarea sau pierderea unei
lupte.

Arta
(cyber)rãzboiului

Condoleezza Rice - numitã
în funcþia
de secretar
de Stat

“Sunt fericit să anunţ numirea lui
Condoleezza Rice în funcţia de secretar
de Stat. Condi este cunoscută
americanilor şi întregii lumi”, a declarat
preşedintele american, la Casa Albă.

Colin Powell şi-a anunţat demisia luni,
însă numirea lui Rice trebuie aprobată
de Senatul american.

Până în prezent, Stephen Hadley a
fost adjunctul lui Condoleezza Rice.

PREZIDENÞIALELE
PALESTINIENE

Miºcarea Hamas
va boicota alegerile

Familia lui Arafat
poate pãstra secretul
medical

Israelul ameninþã
Libanul cu
represalii militare

NAÞIUNILE UNITE AU IMPUS
COASTEI DE FILDEº
Embargo în domeniul
armelor

Irakul la zi

Accident feroviar în
Australia
n Cel puþin 128 de rãniþi

Japonia a anunţat că doreşte ca
Rusia să retrocedeze toate cele patru
insule din arhipelagul Kurile, ocupate
de URSS după al doilea război mondial,
respingând oferta oficialilor de la
Moscova de a restitui doar două dintre
acestea, relatează AFP.

“Japonia nu se poate mulţumi” cu
înapoierea a doar două dintre cele
patru insule situate în extremitatea
nordică a Japoniei, a declarat, ieri,
premierul nipon, Junichiro Koizumi.
“Suntem decişi să încheiem un acord

de pace doar după ce se va hotărî
restituirea celor patru insule”, a
subliniat el.

Refuzul constant al Rusiei de a
înapoia Japoniei insulele respective
blochează, de 60 de ani, semnarea unui
tratat de pace între cele două ţări, dar
şi potenţialele investiţii nipone în
Siberia.

Preşedintele rus, Vladimir Putin, a
confirmat, luni, posibilitatea ca Rusia
să restituie Japoniei două dintre
insulele din arhipelagul Kurile.

RETROCEDAREA INSULELOR
KURILE:
Japonia nu vrea
jumãtãþi de mãsurã

Un informator al FBI
ºi-a dat foc lângã Casa Albã
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De la
Poliþia
Rutierã

Unde va fi
radarul
astãzi

MIHAI
COSTACHE

În municipiul Galaţi - pe străzile
Siderurgiştilor şi Domneasca, pe
Calea Prutului şi pe Faleza Superioară;
în municipiul Tecuci - în zona
municipiului Tecuci - pe raza
localităţilor Munteni, Berheci şi Barcea.

În judeţ, pe Drumul Naţional 24 - în
localităţile Munteni şi Cosmeşti; pe DN
25 - la Tudor Vladimirescu,
Independenţa, Piscu şi Şendreni; pe
DN 26 la Tămăoani, Şiviţa şi Vânători;
pe Drumul Judeţean (DJ) 251 - la
Smârdan şi Slobozia Conachi.

ªtime
ºi
atlanþi

De la început trebuie să
recunosc că, spre disperarea
mea, m-am plictisit de ştimele
electorale care ne bântuie zilele
şi de care mă gândesc cu groază
că nu vom scăpa decât prin cine
ştie ce cataclism intelectual.

Văd că media ( adică presa )
debordează de texte publicitare
electorale,  mult  pe lângă
subiectul de referinţă, şi anume
competiţia de la urne. Mi-e tare
greu să mă dumiresc de valorile
de tip constructiv din fiecare
tabără câtă vreme majoritatea
mesajelor implicite, vizibile şi
uşor de asimi lat  a le
contracandidaţilor se referă mai
mult la muştele de pe băştile
adversarilor decât la muşchii
proprii. Înafară de treburile
astea, inventivitatea politicienilor
se rezumă  la a recapi tu la
tărăşeniile neanchetate în ultimii
15 ani .  De data asta mai
sistematizat.

Având memoria încă activă,
ieri n-am mai citit dezvăluirile
şi-am avut timp să mă uit pe nişe
poze din satelit, să văd dacă
într-adevăr Atlantida aia găsită
în Mediterana e mai credibilă
decât cea identificată în Alaska
sau nu. Fiind o treabă ambiguă,
nu pot să zic decât că cert este
că  fenomenul At lant idei
dispărută cu cârca de comori
pare, pe undeva, mai interesant
decât campania electorală,
pencă se pare că mai degrabă
găsim o bucată de continent
dispărută decât doi români care
să  f ie de acord pe-o temă
politică.

În esenţă, am înţeles că
americanu zice despre Atlantida
aia că a fost în Cipru, dar au
dat-o unii afară, că nu avea viză
şi ea, săraca, s-a împiedicat, a
căzut în mare şi s-a dus la fund.
Teza e interesantă şi cred că are
mare legătură cu România pentru
că despre atlanţi se ştie că au
fost nişte tipi extraordinar de
boga ţ i  ş i -acuma to ţ i
contemporanii ar face orice să-i
recupereze tezaurul, că doar
aşa poţi să speri că scapi de
sărăcie, te faci miliardar şi stai
la tiră să vezi cine te impozitează
şi cu cât.

Eu unul mă aştept ca emitentul
teoriei cu Atlantida cipriotă să
vină-n România, să vadă cum
recuperează ai noştri paguba de
la de exemplu, Rafo, că şi după
banii ăia şi după Atlantida tot prin
Cipru trebuie să umbli.
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